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Acces restricționat în
parcarea supraetajată
din zona Spitalului
Județean

Au început lucrările la parcarea
supraetajată din zona Spitalului Județean
Constanța. Accesul autovehiculelor va fi
restricționat în perioada 12 - 15 decembrie. Se
retrasează marcajele pietonale din incinta
parcării și, în paralel, se lucrează la punerea în
funcțiune a sistemului automat de taxare.
Pentru buna desfășurare a intervențiilor,
parcarea va fi închisă în perioada 12 - 15
decembrie. Posesorii de autovehicule parcate
în incintă sunt rugați să elibereze locurile
ocupate până pe 15 decembrie. Începând cu
16 decembrie, sistemul automat de taxare va fi
pus în funcțiune. Pentru mașinile rămase în
incintă se va achita tariful de parcare începând
cu 16 decembrie, ora 00:00. Autovehiculele
abandonate vor fi ridicate. Taxarea prin
sistemul automat de plată se realizează după
cum urmează: prima oră de staționare este
gratuită; după prima oră, tariful este de 2
lei/oră TVA inclus. Plata se  realizează la
automatele de plată, prin scanarea tichetului.
Programul de taxare este de non-stop. În cazul
pierderii / deteriorării tichetului de parcare se
percepe o taxă în valoare de 100 lei TVA
inclus. Parcarea dispune de 265 de locuri,
dintre care 30 % sunt atribuite riveranilor, în
baza cererilor depuse la biroul parcări din
cadrul SC Confort Urban SRL. În perioada 12
decembrie - 15 decembrie, se va lucra la
punerea în funcțiune a sistemului automat de
taxare iar marcajele pietonale din incinta
parcării vor fi retrasate.

Pe scurt. Regulamentul cinismului

Regulamentul unei şcoli din
judeţul Constanţa prevede ca elevilor
să le fie scăzute 5 puncte din nota la
purtare dacă se automutilează.
Asociaţia Elevilor din Constanţa a
semnalat cazul şi cere modificarea
de urgenţă a regulamentului. Şcoala
Gimnazială „Gheorghe Lazăr” din
comuna Corbu a introdus în
„nomenclatorul actelor de violenţă”,
pe lângă discriminare, distrugerea
mobilierului sau tâlhăria, şi fapta de
automutilare. Conform aceluiaşi
regulament, dacă elevii se
automutilează, li se scade nota la
purtare cu cinci puncte şi astfel
rămân repetenţi. Asociaţia Elevilor
din Constanţa (AEC) critică în
termeni duri decizia şcolii şi
consideră că un elev poate ajunge să
facă o astfel de faptă doar dacă are
probleme sociale sau este supus
bullyngului: „Dorim să tragem un
semnal de alarmă asupra faptului că
automutilarea apare, de cele mai
multe ori, în rândul elevilor ca urmare
a unor probleme sociale, precum
bullying-ul, situaţia familială şi altele,
starea psihologică a persoanei fiind
deteriorată. În aceste cazuri, este
absolut necesară intervenţia urgentă
a instituţiilor abilitate şi familiei în
momentul identificării
comportamentelor de automutilare,
astfel încât elevul să poată fi ajutat
să depăşească această stare
psihologică din ce în ce mai des
întâlnită în rândul tinerilor”, se arată

într-un comunicat transmis de AEC.
De asemenea, reprezentanţii elevilor
acuză conducerea şcolii de cinism
pentru că, în loc să se ocupe de
rezolvarea acestei probleme grave în
rândul tinerilor, ei necesitând în mod
cert ajutor de specialitate în acest
caz, a hotărât să pedepsească fapta
prin scăderea notei la purtare: „Este
evident cinismul conducerii unităţii de
învăţământ care, în loc să se aplece
asupra rezolvării acestei probleme, în
prevenirea şi combaterea ei, alege
să pedepsească elevii ce suferă de
ea. Amintim că scăderea notei la
purtare sub 6 duce la repetarea
anului şcolar, în această situaţie fiind
nejustificată, putând chiar să
agraveze situaţia elevului şi să-l
determine la acţiuni din ce în ce mai

radicale și mai riscante. Suntem de
părere că dacă un astfel de incident
se întâmplă, persoanele din
conducerea şcolii ar fi autori morali şi
ar trebui sancţionaţi chiar şi penal”,
au mai transmis reprezentanţii AEC.
Poate că ar fi bine ca, odată cu
instalarea noii conduceri a ISJ, toate
regulamentele unităților de
învățământ să fie verificate și
ajustate, unde e cazul. Pentru
prevenirea abuzurilor! Nu este, în
acest context, lipsit de interes să
amintim că, în urmă cu 5 ani,
directoarea școlii din Corbu intra în
atenția presei în urma unei scrisori
prin care părinții cereau schimbarea
acesteia - învățătoare de profesie -
din cauza abuzurilor fizice și verbale
pe care le-ar fi aplicat copiilor.

Școala care îi lasă repetenţi 
pe elevii care se automutilează

Predicţia seismică nu e încă Posibilă!  
Avertismentul Asociaţiei pentru Reducerea Riscului Seismic:

Predicţia seismică nu este posibilă
încă din punct de vedere ştiinţific,
avertizează Asociaţia pentru Reducerea
Riscului Seismic. “Predicţia seismică nu
este încă posibilă din punct de vedere
ştiinţific, fapt asumat de către toate
entităţile ştiinţifice oficiale din lume
(inclusiv de USGS - United States
Geological Survey) şi incontestabil în
rândul cercetătorilor din domeniu.
Cercetarea trebuie mereu încurajată,
însă girarea unor astfel de iniţiative cu
numele unor instituţii de renume le
prevalidează în mod fals şi induce în
eroare oameni expuşi în continuare
riscului seismic. Abordarea
senzaţionalistă a presei în preluarea
subiectului nu face decât să liniştească
neîntemeiat populaţia şi să anuleze lupta
pentru conştientizare dusă de noi,
ceilalţi, care ştim că următorul mare
cutremur din România ne va pune în faţa
unei situaţii critice”, a transmis Asociaţia
pentru Reducerea Riscului Seismic, într-
un comunicat remis presei. Reacţia
Asociaţiei pentru Reducerea Riscului
Seismic vine după ce cercetătorii
Universităţii Politehnice Bucureşti au
anunţat că testează, împreună cu o
companie israeliană, un sistem care
poate detecta nivelul, intensitatea şi locul
aproximativ al producerii unui cutremur
cu patru ore înainte, acesta urmând să
fie folosit pentru zona Vrancea.

„Vor fi două zone verificate şi anume

România şi California, două părţi ale
lumii. În România această calibrare va fi
pe perioada primei părţi a anului 2020,
urmând ca după această perioadă să

putem furniza autorităţilor, instituţiilor
publice, desemnate de către autorităţile
responsabile, informaţiile cu privire la
cutremure, astfel încât să putem
demonstra în România în mod direct,
datele sau nivelul cercetărilor pe care îl
avem. În acest moment, colegii
cercetători avansează un timp de
detecţie de circa 8 ore, după calculele pe

care Politehnica le-a făcut suntem foarte
convinşi că putem avea informaţii extrem
de credibile la min. 4 ore. Minimum 4
ore, repet, nu este maxim, poate să fie şi

un timp mai îndelungat, sunt multe
condiţionări, depinde de nivelul
cutremurului şi aşa mai departe, sunt
multe variabile”, a declarat  rectorul
Universităţii Politehnice Bucureşti.
Potrivit acestuia, poate fi detectat nivelul
intensitatea şi locul unde se va produce
un cutremur, informaţiile fiind de natură
ştiinţifică. „Cu 4 ore putem detecta

nivelul, intensitatea cutremurului şi
aproximativ locul producerii. Evident că
ne vom concentra pe zona Vrancea
pentru că este zona seismică cunoscută
şi vom putea da aceste informaţii pe
parcursul anului viitor autorităţilor
abilitate. Informaţiile sunt la nivel
ştiinţific, este motivul pentru care
Politehnica este parte a proiectului,
urmând ca după acest nivel sau în
acelaşi timp cu aceste informaţii să
putem încerca să elaborăm cu
autorităţile statului un plan de răspuns în
caz de cutremur, care să fie prognozat”,
a mai spus Mihnea Costoiu.

Sistemul va fi funcţional de la
jumătatea anului 2020, iar reprezentanţii
Politehnicii lucrează la el începând din
luna ianuarie, la tot ce înseamnă sistem,
instalare etc. „Nu este un concept lansat
de Politehnică, ci la care Politehnica s-a
asociat. Este un demers al unor
companii, cercetători israelieni, care au
venit în România ca urmare a faptului că
o parte dintre ei sunt şi cercetători
români şi ca urmare a faptului că
Politehnica este unul dintre validatorii cei
mai importanţi ai datelor, pentru că asta
am făcut în această perioadă, au avut
cercetători de la noi care să valideze
datele. În acest parteneriat vom lansa
proiectul, nu este un proiect al
Politehnicii, vreau să fiu onest”, a mai
afirmat rectorul Universităţii
„Politehnica“.

Prof. dr. Mihnea Costoiu,
rectorul Universităţii

„Politehnica“ din Bucureşti

Cu 5 ani în urmă, directoarea școlii din Corbu intra în atenția presei
în urma unei scrisori prin care părinții cereau schimbarea acesteia -

învățătoare de profesie - din cauza abuzurilor fizice și verbale pe
care le-ar fi aplicat copiilor.


